
Crna Gora; Solanu hitno zaštititi, malo toga učinjeno

Zaštita ulcinjske Solane biće uslov za otvaranje poglavlja 27, poruka je sa Međunarodne
konferencije o zaštiti Solane. Saopšteno je da je za tri godine, otkada je Evropska Komisija
pokrenula pitanje zaštite Solane, malo toga učinjeno. Najveći problem je i dalje pitanje
vlasništva, smatra bivša njemačka ambasadorka u Crnoj Gori, Gudrun Štajnaker.
Pitanje zaštite ulcinjske Solane jedno je od ključnih problema koje tretira najnoviji izvještaj
EK, a koje ima globalni značaj.
Za tri godine, kažu iz Delegacije EU, urađeno je vrlo malo. Zabrinjava, dodaju, što to
područje propada a pojedine vrste gube šansu za opstanak. Sve to će se, tvrde, odraziti i van
granica Crne Gore.
“Pitanje Solane neće nestati i zato nećemo dozvoliti da Poglavlje 27 bude otvoreno.
Apelujem na Vladu da hitno zaštiti Solanu i na taj način Crna Gora dobije šansu da se
priključi porodici evropskih naroda”, saopštio je šef sektora u Delegaciji EU, Herman Špic.
Isti apel uputio je i njemački ambasador u Podgorici, Hans Gunter Matern.
“Ako otvaranje Poglavlje 27 stavimo kao uslov, onda se sa zaštitom Solane neće kasniti. Zato
će njemačka Vlada na tome uporno insistirati a Crna Gora mora to poštovati”, kazao je
Matern.
I bivša njemačka ambasadorka Gudrun Štajnaker posjetila je Solanu. Kaže da je šokirana
stanjem koje je zatekla. Ističe da je pitanje vlasništva glavna prepreka za spas tog područja.
“Bez jasne odluke suda koji godinama ne rješava imovinsko pravno pitanje, Solana ne može
biti spašena. Nemamo mnogo vremena i za Solanu može biti prekasno. Rješavanjem ovog
pitanja Crna Gora pokazuje stepen vladavine prava u zemlji”, naglasila je Štajnaker.
Ministar turizma i održivog razvoja, Pavle Radulović, podsjeća da je uz finansijsku podršku
EK od 300 hiljada eura urađena Studija zaštite Solane. On kaže da vlasništvo nema veze sa
zaštitom.
“Kako smo zaštitili tivatska Solila, kao dijelom prirodnu imovinu, na isti način ćemo
proglasiti i Solanu zaštićenim područjem, ukoliko se do trenutka proglašenja Solane ne
proglasi zaštićenim parkom”, istakao je Radulović.
Sa Međunarodne konferencije poslata je jasna poruka – Solanu treba hitno zaštititi, kako put
Crne Gore ka EU ne bi bio usporen.
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